
Rada Miasta Żagań 
Radni 

Protokół nr IX/2024 
z IX Sesji Rady Miasta Żagań w dniu 30 grudnia 2024 r. 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:42 tego 
samego dnia. 

1.0twarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła IX sesję Rady Miasta Żagań, przywitała wszystkie 
osoby uczestniczące w IX sesji Rady Miasta, poinformowała o nagrywaniu sesji oznajmiła, 
że udział w sesji jest jednocześnie akceptacją publikacji swojego wizerunku oraz 
przypomniała o przestrzeganiu rozporządzenia o ochronie danych osobowych (RODO). 
Następnie Naczelnik Wydziału Administracyjno-Prawnego Maciej Gęsigóra wyjaśnił kwestię 
techniczną obsługi mikrofonów. 

Po otwarciu nastąpiło sprawdzenie kworum. 

W rozpoczęciu posiedzenia wzięło udział 20 radnych. 
Obecni: 
1. Krzysztof Blajer 
2. Przemysław Bochenek 
3. Andrzej Chodań 
4. Krzysztof Dulski 
5. Katarzyna Kara 
6. Katarzyna Kazarnowicz 
7. Małgorzata Klorek 
8. Adriana Kowal 
9. Sebastian Kulesza 
1 O. Tomasz Kwarciński 
11. Mariusz Linkiewicz 
12. Piotr Łoś 
13. Marta Nadrzycka-Soczek 
14. Tomasz Nowak 
15. Krzysztof Omieljańczyk 
16. Krzysztof Sieńko 
17. Tomasz Szewczyk 
18. Krzysztof Świerzko 
19. Piotr Węglik 
20. Janusz Żarski 
Nieobecni: 
1. Jakub Witek 
Kworum zostało osiągnięte. 

• 
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Po osiągnięciu kworum, Przewodnicząca Rady Miasta stwierdziła prawomocność obrad oraz 
poinformowała, że wszyscy radni zostali prawidłowo zawiadomieni o terminie sesji i 
otrzymali dokumenty, związane z proponowanym porządkiem obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miasta Katarzyna Kara poinformowała, że Burmistrz Miasta na 
podstawie §18 ust. 1 i §46 ust. 2 Uchwały nr LVIII/80/2018 Rady Miasta Żaga11 z dnia 
19 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Żaga11 o statusie miejskim, 
przedłożył wnioski o zmianę porządku obrad Sesji poprzez wprowadzenie do porządku obrad 
czterech autopoprawek oraz czterech projektów uchwał. 

Pierwsza wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2024 rok Gminy Żaga11 o statusie miejskim. 
Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby autopoprawka została omówiona i 
głosowana w pkt. 7 ppkt "a". Propozycja została przyjęta. 

Druga wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały budżetowej na 2025 rok 
Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby autopoprawka została omówiona 
głosowana w pkt. 7 ppkt "d". Propozycja została przyjęta. 

Trzecia wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały w sprawie: uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2025 - 2038. 
Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby autopoprawka została omówiona 
głosowana w pkt. 7 ppkt "c". Propozycja została przyjęta. 

Czwarta wprowadzona autopoprawka dotyczyła projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
wstępnych lokalizacji przystanków komunikacyjnych. 
Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby autopoprawka została omówiona i 
głosowana w pkt. 7 ppkt "f'. Propozycja została przyjęta. 

Pierwszy wprowadzony projekt dotyczył projektu uchwały w sprawie: przyjęcia od Powiatu 
Żagańskiego zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w latach 2025- 
2027. 
Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby projekt uchwały został omówiony i 
głosowany w pkt. 7 ppkt "o". Następnie przeszła do głosowania wniosku. 

Glosowano w sprawie: 
Wniosku o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie: przyjęcia od 
Powiatu Żagańskiego zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w 
latach 2025-2027. 

Wyniki glosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA(19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Janusz Żarski 

NIEOBECNI (2) 
Jakub Witek, Małgorzata Klorek 
Wniosek został przyjęty. 

Drugi wprowadzony projekt dotyczył projektu nr 2 uchwały zmieniającej uchwałę budżetową 
na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby projekt uchwały został omówiony i 
głosowany w pkt. 7 ppkt "p". Następnie przeszła do głosowania wniosku. 

Glosowano w sprawie: 

Wniosku o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu nr 2 uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Janusz Żarski 

NIEOBECNI (2) 
Jakub Witek, Małgorzata Klorek 
Wniosek został przyjęty. 

Trzeci wprowadzony projekt dotyczył projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę 
Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2024 - 2038. 

Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby projekt uchwały został omówiony i 
głosowany w pkt. 7 ppkt "r". Następnie przeszła do głosowania wniosku. 
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Glosowano w sprawie: 
Wniosku o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwały zmieniającej 
Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2024 - 2038. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Jakub Witek 
Wniosek został przyjęty. 

Czwarty wprowadzony projekt dotyczył projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Miasta zaproponowała, aby projekt uchwały został omówiony 
głosowany w pkt. 7 ppkt "s". Następnie przeszła do głosowania wniosku. 

Glosowano w sprawie: 
Wniosku o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blaj er, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Ornieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Jakub Witek 
Wniosek został przyjęty. 

Porządek obrad został zmieniony i przyjęty. 
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3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Żagań z dnia 26.11.2024 r. 
Przewodnicząca Rady poinformowała o umieszczeniu protokołu na eSesji oraz BIP. 
Brak uwag. 
Protokół został przyjęty. 
Załącznik do protokołu nr 3 

4. Sprawozdania z działalności między sesjami Komisji Stałych Rady Miasta Żagań. 
Przewodnicząca Rady poinformowała o umieszczeniu protokołów na eSesji oraz BIP. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał dlaczego nie umieszczono w powyższym punkcie protokołu 
ze wspólnego posiedzenia komisji w dniu 02.12.2024 r. Wyjaśniono, że w/w protokół od 
09.12.2024 r. umieszczony jest na eSesji oraz na stronie BIP i można było się z nim zapoznać. 
Dodatkowo radny Krzysztof Blajer zaznaczył, że powyższe posiedzenie dotyczyło przede 
wszystkim wydania opinii w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2025 r., na potrzeby 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Sprawozdania zostały przyjęte. 
Załącznik do protokołu nr 4 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Żagań o działalnościach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
Przewodnicząca Rady poinformowała o umieszczeniu informacji na eSesji. 
Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 5 

6. Informacja Burmistrza Miasta Żagań z działalności między sesjami Rady Miasta 
Żagań. 
Przewodnicząca Rady poinformowała o umieszczeniu informacji na eSesji. 
Brak uwag. 
Informacja została przyjęta. 
Załącznik do protokołu nr 6 
Do posiedzenia dołączył radny Jakub Witek. 

7. Uchwały. 

a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodnicząca Rady poprosiła Skarbnik Miasta o omówienie autopoprawki. 
Skarbnik Miasta Teresa Łapczyńska wyjaśniła, że autopoprawki wynikają ze zmian w 
budżecie, w tym ze środków z Funduszu Pomocy na zadania związane z pomocą obywatelom 
Ukrainy. 

1) autopoprawki 
Glosowano w sprawie: 
autopoprawki. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Autopoprawka została przyjęta. 

Odnosząc się do projektu uchwały radny Sebastian Kulesza zapytał o środki przeznaczone na 
pokrycie kosztów energii elektrycznej zużywanej do oświetlenia ulic oraz iluminacji 
obiektów zabytkowych, czy zostały zakupione nowe iluminacje. Skarbnik Miasta wyjaśniła, 
że jest to wyłącznie pokrycie kosztów energii elektrycznej. Burmistrz Miasta dopowiedział, 
że zostały dokupione nowe iluminacje świąteczne (czapka na wieży, sznury ozdabiające 
drzewa oraz karuzela w Pałacu). 

Głosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim wraz z 
autopoprawkami. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 

b) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 
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Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieijańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Uchwała została przyjęta. 

c) w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żagań o statusie 
miejskim na lata 2025 - 2038. 
Przewodnicząca Rady poprosiła o omówienie autopoprawki. 

Skarbnik Miasta wyjaśniła, że autopoprawki wynikają z autopoprawek do uchwały 
budżetowej na 2025 r. Dotyczą one zmian: 
- na przedsięwzięciu p.n. ,,Cyberbezpieczny Samorząd", 
- na przedsięwzięciu p.n. Realizacja Programu „Ciepłe Mieszkanie" - I i II nabór, 
- na przedsięwzięciu p.n. Rewitalizacja zabytkowych murów miejskich w Żaganiu, 
- na przedsięwzięciu p.n. ,,Budowa drogi gminnej nr 104 720F - ul. Kazimierza Wielkiego w 
Żaganiu", 
- na przedsięwzięciu p.n. ,,Budowa kompleksowego systemu monitoringu wizyjnego na 
terenie Żagania - etap I". 
Ponadto Skarbnik Miasta poinformowała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2025- 
2038 oraz uchwała budżetowa na 2025 r. została pozytywnie zaopiniowana przez Skład 
Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał o inwestycję przeniesioną z Budżetu 
Obywatelskiego, która miała być wykonana w 2024 r., dokładnie o strefę aktywności przy 
PSP nr 1, czy została przeniesiona w WPF, czy inwestycje i rozliczenia przeniesione na 2025 
r, nie spowodują zwiększenia wydatków w tym zakresie. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że 
zadanie z Budżetu Obywatelskiego, nie było ujmowane w wykazie przedsięwzięć 
wieloletnich. 

Radna Małgorzata Klorek zapytała Burmistrza Miasta o przeniesione pieniądze na 
monitoring - etap I, gdyż miał być już zakończony. Radna zapytała kiedy zakończy się 
inwestycja i kiedy miasto będzie miało monitoring. Wyjaśniono, że zakończenie inwestycji 
planowane jest na koniec stycznia, chociaż dokładnego terminu jeszcze nie ma. 

1) autopoprawki 
Glosowano w sprawie: 
autopoprawki do projektu uchwały w sprawie: uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2025 - 2038. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
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ZA (21) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Autopoprawki zostały przyjęte. 

Glosowano w sprawie: 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2025 
- 2038 wraz z autopoprawkami. 

Wyniki glosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 

d) uchwała budżetowa na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały budżetowej, został szczegółowo 
przedstawiony i omówiony oraz uzyskał pozytywną opinię wszystkich komisji. Następnie 
poprosiła Skarbnik Miasta o omówienie autopoprawki. 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zmiany w autopoprawce dotyczyły wydatków m.in. na: 
- opracowanie zmian organizacji ruchu na drogach publicznych, 
- budowę drogi gminnej nr 104 720F - ul. Kazimierza Wielkiego, 
- budowę ul. Jana Długosza, 
- opracowanie decyzji o warunkach zabudowy i decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu 
publicznego, 
- na realizację projektu p.n. ,,Cyberbezpieczny Samorząd", 
- przeznaczenie środków dla służb mundurowych: na Państwowy Fundusz Wsparcia Policji, 
na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego dla Komendy Powiatowej Policji w 
Żaganiu, oraz na Państwowy Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej, na 
dofinansowanie zakupu lekkiego samochodu operacyjnego z wyposażeniem dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Żaganiu, 
- budowę kompleksowego systemu monitoringu wizyjnego na terenie Żagania- etap I, 
- opłatę za energię elektryczną i dostawę ciepła do nowo wybudowanego budynku Miejskiego 
Przedszkola nr 6 w Żaganiu przy ul. Żarskiej, 
- pokrycie zobowiązań wobec wykonawcy zadania pn. Budowa i wyposażenie budynku 
przedszkola w Żaganiu, 
- odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, 
- na realizację programu „Ciepłe Mieszkanie", 
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- zwiększenie dotacji celowej dla Żagańskiego Pałacu Kultury na pokrycie kosztów bieżącej 
działalności, głównie opłat za media, 
- dotację podmiotową dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Żaganiu, 
- wykonanie i ustawienie tablicy informacyjnej o historii stanowiska archeologicznego, 
ujętego w gminnej ewidencji zabytków. 
- wkład własny w realizacji projektu p.n. ,,Przebudowa i remont obiektów zabytkowych w 
Żaganiu" (rewitalizacja oranżerii oraz renowacji murów miejskich), 
- budowę terenu rekreacyjnego dla młodzieży w rejonie toru Pumptrack nad rzeką Bóbr, 
- rewitalizację zabytkowych murów miejskich w Żaganiu. 
Dodatkowo Skarbnik Miasta poinformowała, iż projekt uchwały budżetowej na 2025 r. 
otrzymał pozytywną opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radny Sebastian Kulesza zapytał kiedy została zakończona budowa przedszkola przy 
ul. Żarskiej i czy jeszcze trwa budowa drogi gminnej - ul. Kazimierza Wielkiego. Ponadto 
zapytał dlaczego po raz kolejny nie został rozstrzygnięty przetarg na budowę kąpieliska 
miejskiego. 

Burmistrz Miasta wyjaśnił, że budowa ul. Kazimierza Wielkiego jeszcze trwa, w 
przypadku przedszkola budowa się zakończyła, natomiast trwa proces rozliczania 
wykonawcy. 

1) autopoprawki 
Głosowano w sprawie: 
autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 2025 rok Gminy Żagań o statusie 
miejskim. 

Wyniki glosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Autopoprawki zostały przyjęte. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały 
budżetowej na 2025 r. przez Komisję Rewizyjną oraz Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Następnie Radny Sebastian Kulesza zapytał o wpływy z innych gmin na 
dofinansowanie zadań bieżących, czy nie jest to zbyt wysoka kwota. Ponadto radny poruszył 
temat środków zaplanowanych w 2025 r. na remont dróg publicznych, które są o wiele niższe 
niż w roku poprzednim oraz zapytał o planowane wydatki na administrację publiczną, na 
promocję, na bezpieczeństwo publiczne oraz ochronę przeciwpożarową. 
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Skarbnik Miasta wyjaśniła, że dochody uzależnione są od liczby dzieci 
uczęszczających do przedszkoli w Żaganiu z sąsiadujących gmin, na obecny moment miasto 
jest w stanie zrealizować zaplanowane dochody. W przypadku dróg publicznych gminnych, 
niektóre duże inwestycje były dofinansowane m. in. ze środków Rządowego Funduszu Polski 
Ład. Zakres zadań realizowanych w ramach bezpieczeństwa publicznego, rzeczowo ani 
merytorycznie nie został ograniczony. 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowal odniósł się do nowo wybudowanego przedszkola 
nr 6 przy ul. Żarskiej, do kosztów jakie zostały przeniesione na jego budowę oraz procesu 
rozliczenia wykonawcy powyższej inwestycji. Samo rozliczenie jeszcze potrwa, gdyż 
następują jeszcze wyjaśnienia z wykonawcą, aby nie było uszczerbku dla budżetu Miasta 
Żagań. Ponadto Burmistrz Miasta podkreślił, że duże pieniądze będą przeznaczane na 
projekty, które będą leżały na półkach, aby później móc aplikować o środki zewnętrzne. W 
przypadku promocji będą na nią przeznaczone duże pieniądze, gdyż Żagań musi pokazać jaką 
ma perełkę, a pomoże w tym nowa osoba od turystyki, gdyż Żagań jest miastem 
turystycznym. Odnosząc się do bezpieczeństwa publicznego Burmistrz Miasta zaznaczył, że 
wydatki na nie ujęte są w różnych działach i rozdziałach. Wydarzenia takie jak: pożar 
kamienicy na ul. Bema, znaleziony pocisk przy ul. Kochanowskiego, wielka woda oraz pożar 
kamienicy na ul. Kędzierzawego pokazały, że jest to efekt modernizacji struktury 
organizacyjnej i odpowiednich pracowników na odpowiednich miejscach i wspólne działania 
ze służbami bezpieczeństwa, ze Strażą Pożarną i Policją nie doprowadziły do niczego 
większego. Burmistrz Miasta podkreślił, że będzie dużo zmian w każdym elemencie 
działalności miasta, w kulturze, sporcie, mieszkaniówce i promocji, ponieważ Żagań musi być 
wygodnym miastem do życia. Na koniec powiedział o otwarciu ofert na budowę kąpieliska, 
wśród których znalazła się oferta spełniająca oczekiwania miasta na 14,5 mln złotych od 
firmy Techbud, z którą umowa na basen miejski zostanie podpisana w styczniu. 

Radna Małgorzata Klorek podkreśliła, że na promocję miasta zawsze było mało 
pieniędzy, gdyż w dzisiejszych czasach promocja jest najważniejsza. 

Radna Marta Nadrzycka -Soczek podkreśliła, że radni nie spotykają się bezcelowo, a 
podczas Komisji Budżetu i Finansów poruszanych jest wiele spraw i tematów wybrzmiałych 
podczas sesji, ale które zostały ujęte we wszystkich protokołach z komisji, które można 
przeczytać i się z nimi zapoznać. Zawarte są w nich odpowiedzi na większość pytań oraz 
wiele rzeczy, które wyprzedzają działania Burmistrza i są odzwierciedlone w budżecie. 
Odnosząc się do inwestycji radna podkreśliła, że najpierw muszą być projekty, później 
inwestycje, gdyż miasta nie stać na stuprocentowe inwestowanie w duże realizacje, w duże 
inwestycje. Każda kwota przeznaczona na promocję miasta jest odzwierciedleniem w 
dochodach, nie tylko miasta czy instytucji kultury, a także przedsiębiorców. W przypadku 
bezpieczeństwa publicznego i wydarzeń, które miały miejsce w mieście, radna powiedziała, 
że było widać na ile miasto było przygotowane pomimo wydatków, które były w poprzednich 
budżetach, a na ile to dzisiejsze bezpieczeństwo i ochrona jest zaangażowaniem 
mieszkańców, inicjatywą osób, które brały udział w tych wydarzeniach, często prywatnie, po 
godzinach pracy, nie ze środków zaangażowanych z budżetu miasta. Radna podkreśliła, że 
jest plan pracy komisji, jest wiele inicjatyw do których zgłoszeni są przedstawiciele miasta, w 
tym do różnych projektów nie tylko miejskich lecz projektów wojewódzkich czy krajowych, 
pokazujących jak zwiększać bezpieczeństwo. Odnosząc się do kosztów na administrację 
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radna podkreśliła, że miasto opiera się na tym co wiadomo czy li, że zwiększa się kwota 
minimalna wynagrodzenia, koszty administracyjne związane z ponoszeniem kosztów na 
energię będą wzrastały. Dlatego należy kwoty na administrację znacznie zwiększyć, żeby móc 
zabezpieczyć się przed utratą dobrych urzędników, jak również pozyskać nowych, którzy 
będą działać na rzecz miasta. Na koniec radna podziękowała Skarbnik Miasta za wytrwałe 
udzielanie odpowiedzi na pytania radnych podczas komisji i sesji. 

Radny Sebastian Kulesza zaznaczył, że zabezpieczenie mieszkańców po pożarze jest 
obowiązkiem miasta. Ponadto podkreślił, że proponowany budżet jest budżetem posuchy, 
pomimo tego będzie za nim głosować, ponieważ należy jego zrealizować, aby dokończyć 
rozpoczęte inwestycje. Następnie radny zapytał o kredyt. 

Skarbnik Miasta odnosząc się do kwestii bezpieczeństwa powiedziała, że Żagań jak i 
wiele polskich miast nawiedziła powódź i w tym dziale w bieżącym roku były środki na 
prowadzenie akcji powodziowej, zabezpieczenie miasta przed powodzią oraz likwidację 
skutków powodzi, co powoduje różnicę między planem jednego czy drugiego roku. 

Burmistrz Miasta podkreślił, że remont w Urzędzie nie był planowany, dlatego 
należało znaleźć środki na niego. W przypadku środków pozyskanych, należy o nie walczyć, 
a nie je otrzymywać. Burmistrz przypomniał o pozytywnym zaakceptowaniu wniosku na 
budownictwo mieszkaniowe przez Żagańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego na 
przeszło 1 O mln, na Miejski Zakład Komunikacyjny 9,50 mln, na Muzeum Obozów 
Jenieckich ok. 2 mln, na Orlik 500 tys. Kredyt był wcześniej zaplanowany i gdyby nie 
wcześniejsze kredyty to nie byłoby Areny, krytej pływalni, ronda czy dróg. Na obecną chwilę 
największą potrzebą miasta Żagania oprócz kąpieliska miejskiego jest budowa dróg, na które 
będą dofinansowania z Funduszu Dróg i innych źródeł. 

Radny Krzysztof Blajer podkreślił, że nowa rada bazuje na nowych warunkach, jeśli 
chodzi o sprawy finansowe, gdyż od nowego roku obowiązuje nowa ustawa o dochodach w 
jednostek samorządu terytorialnego, która opiera się głównie na podatkach. Poprzednia 
obowiązująca ustawa miała trzy źródła dochodów gmin: podatki, subwencje i dotacje. Nowa 
ustawa wprowadza, że głównym źródłem dochodów są podatki płacone przez mieszkańców: 
podatki dochodowe, udziały w podatkach oraz podatek od nieruchomości. Dotacje są 
uzupełniające na inwestycje bądź na zadania zlecone. Obecne inwestycje powinny iść w 
kierunkach strategicznych i które będą zapewniały rozwój miasta, z drugiej strony będą 
zapewniały większe dochody po to, aby można było więcej robić i być przygotowanym na 
większe wydatki. Rady podkreślił, że w ostatnich latach nie wykonano w mieście inwestycji, 
które są teraz wykonywane, a powinny być już dawno zrealizowane. Stąd są opóźnienia w 
inwestycjach i z których pieniądze mogłyby być przeznaczone na inne elementy. Ponadto 
radny odniósł się do braku w bieżącym budżecie pozycji dotyczącej inwestycji 
finansowanych ze środków UE tłumacząc, że dopiero po przedstawieniu harmonogramu przez 
instytucję zarządzającą funduszami europejskimi dla województwa lubuskiego, będzie można 
na tej podstawie wciągnąć nowe inwestycje do budżetu. Odnosząc się do środków na 
promocję, to ważne jest w jaki sposób je wydajemy a nie ilość, liczy się jakość i cel 
osiągnięty. Radny podkreślił, że miasto jest w trakcie przebudowy jego funkcjonowania, jego 
charakteru, na Żagań bardziej nowoczesny. Następnie podziękował Skarbnik Miasta za wkład 
i pracę podczas posiedzeń komisji. W imieniu Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej 
poinformował o zamiarze przyjęcia budżetu w takim kształcie. 
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Po dyskusji Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 
Glosowano w sprawie: 
uchwały budżetowej na 2025 rok Gminy Żagań o statusie miejskim wraz z autopoprawkami. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz K warciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
BRAK GŁOSU (1) 
Małgorzata Klorek 
Uchwała została przyjęta z autopoprawkami. 

e) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żagań o statusie miejskim 
na 2025 rok. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żagań o statusie miejskim na 2025 rok. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazamowicz, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Małgorzata Klorek 
Uchwała została przyjęta. 
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f) w sprawie wyznaczenia wstępnych lokalizacji przystanków komunikacyjnych. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał, kto wnioskował o zmiany, o dodatkowe przystanki, 

w jaki sposób procedura przebiegała. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że lokalizacja nowych przystanków wynika z potrzeb 

mieszkańców, należy zwiększyć ilość linii w Żaganiu, a uchwała daje otwartość 
popracowania nad nowymi liniami i przystankami. Miasto wszelkie uzgodnienia będzie 
konsultowało z fachowcami od ruchu drogowego. Uchwała jest drogą do opracowywania 
dodatkowych linii w Żaganiu, gdyż są potrzebne do obsługi mieszkańców i gości Żagania. 

Radny Sebastian Kulesza odnosząc się do słów Burmistrza, podkreślił swoje 
zadowolenie z faktu, że uchwała przewiduje trasy planowane dlatego chciał, aby na spotkaniu 
pojawił się przedstawiciel MZK. Następnie zapytał o przystanek na ul. Pomorskiej, gdyż 
koncepcja budowy ronda w tej okolicy zakłada zmianę organizacji ruchu i ulica Pomorska 
będzie ulicą jednokierunkową w drugim kierunku i autobusy nie będą mogły się zatrzymywać 
koło byłej szkoły muzycznej, czy będzie tam zatoczka. Dodatkowo radny zapytał o cztery 
przystanki planowane w pobliżu kilkunastu metrów od ronda 800-lecia, gdyż może zwiększyć 
się w tym rejonie niebezpieczeństwo pieszych i kierowców oraz spowoduje spowolnienie 
ruchu. Następnie zapytał czy utworzenie przystanku na ul. Lubuskiej spowoduje likwidację 
istniejącego tam postoju taksówek. 

Burmistrz Miasta wyjaśnił, że jest to uchwała otwierająca proces pracy nad lokalizacją 
przystanków w nowych miejscach, obszarach, a nie lokująca. Prace będą odbywały się przy 
udziale MZK do wypowiedzenia się w powyższym temacie. Przystanki z Rynku zostaną 
odprowadzone. Jak będzie wszystko skonsultowane, przepracowane to będzie przedstawiona 
uchwała o miejscach przystanków, na obecną chwilę są to obszary nad którymi rozpoczynają 
się prace. 

Radna Małgorzata Klorek powiedziała o prośbie zgłoszonej przez mieszkańców, aby 
postawić przystanek na ul. Skarbowej i Wojska Polskiego, gdyż znajdują się tam szkoły i 
przedszkola. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara poinformowała, że wskazane przez radną 
rejony zostały omówione na spotkaniu i będą brane pod uwagę przy pracy nad lokalizacją 
nowych przystanków komunikacyjnych. 

Radny Sebastian Kulesza poinformował o nie braniu udziału w głosowaniu nad 
powyższym projektem uchwały, gdyż wcześniej można było przepracować temat i pod 
głosowanie poddać już konkretny projekt z konkretnymi miejscami. 

Radna Marta Nadrzycka-Soczek podkreśliła, że po to jest uchwała deklaratywna, aby 
wzmocnić przekaz do instytucji z którymi będą ustalane uzgodnienia. To nie tylko pomysł 
Burmistrza lecz wszystkich mieszkańców, jak również radnych, którzy widzą dużą potrzebę 
zmiany ruchu autobusów na terenie Żagania. Taka uchwała pomoże w przyśpieszeniu spraw i 
pokazaniu, jakie to jest istotne dla miasta. 

Radny Andrzej Chodań powiedział, że temat poruszony z przystankami pokazuje 
kierunek w którym powinniśmy iść. 

Burmistrz Miasta podkreślił, że nie jest to uchwała o lokowaniu przystanków lecz o 
wprowadzeniu nowych linii, dlatego musi być przekonsultowana. Miasto uczestniczy w 
Związku Powiatowo-Gminnym, w którym pracuje się nad tym, aby w przyszłości była 
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darmowa komunikacja w całym powiecie żagańskim. Jest to uchwała dająca otwartość do 
porządkowania przystanków już istniejących oraz wzmacniania potencjału MZK. 

Po dyskusji Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

1) autopoprawki 
Glosowano w sprawie: 
autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyznaczenia wstępnych lokalizacji 
przystanków komunikacyjnych. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz 
Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski, Marta Nadrzycka 
Soczek 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Kulesza, 
Autopoprawka została przyjęta. 

• l 

Przewodnicząca przeszła do głosowania projektu uchwały. 
Glosowano w sprawie: 
wyznaczenia wstępnych lokalizacji przystanków komunikacyjnych wraz z autopoprawkami. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sebastian Kulesza, 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta wraz z autopoprawkami. 
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g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, 
Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
U chwała została przyjęta. 

h) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imie1me: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, 
Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta. 

i) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu garaży. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
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wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu garaży. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, 
Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta. 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, 
Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta. 

k) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, 
Janusz Żarski 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta. 

1) w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Żagań o statusie 
miejskim. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze bezprzetargowej lokali 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Żagań o statusie miejskim. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sebastian Kulesza 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta. 

m) w sprawie: wyrażania zgody na podwyższenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Żagań o statusie 
miejskim z tytułu jego położenia w budynku wpisanym do rejestru zabytków. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
wyrażania zgody na podwyższenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Żagań o statusie miejskim z tytułu jego 
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położenia w budynku wpisanym do rejestru zabytków. 

Wyniki glosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sebastian Kulesza 
NIEOBECNI (1) 
Krzysztof Sieńko 
Uchwała została przyjęta. 

n) w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miasta. 
Radny Sebastian Kulesza zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do planu Rady 

Miasta Żagań sesji zwyczajnej w miesiącu lipcu. Radny apelował, aby sesję przewidzieć w 
ostatni wtorek lipca argumentując, że radni dostają dietę przez dwanaście miesięcy w roku, a 
zaplanowanie takiej sesji pozwoli wszystkim wziąć w niej udział i zaplanować swoje urlopy. 
Radny poprosił o przegłosowanie wniosku. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara podkreśliła, że radni pracują każdego dnia, 
dwadzieścia cztery godziny na dobę jeśli jest taka potrzeba, a zwołanie sesji jest zabiegiem 
czysto technicznym. Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że w poprzednich latach nie było 
takiej konieczności. Należy dać możliwość zaplanowania urlopów pracownikom Biura Rady 
Miasta. Następnie przeszła do głosowania wniosku radnego Sebastiana Kuleszy. 

1) wniosek radnego S. Kuleszy o wprowadzenie do planu Rady Miasta Żagań sesji 
zwyczajnej w miesiącu lipcu. 
Glosowano w sprawie: 
wniosku radnego S. Kuleszy o wprowadzenie do planu Rady Miasta Żagań sesji zwyczajnej 
w miesiącu lipcu. 

Wyniki glosowania 
ZA: 2, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA(2) 
Sebastian Kulesza, Piotr Łoś 
PRZECIW (16) 
Krzysztof Blajer, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, Katarzyna 
Kazarnowicz, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Marta Nadrzycka 
Soczek, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, 
Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Przemysław Bochenek, Małgorzata Klorek, Tomasz Nowak 
Wniosek został odrzucony. 

Przewodnicząca przeszła do głosowania projektu uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia planu pracy Rady Miasta. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof 
Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Sebastian Kulesza, Piotr Łoś 
Uchwała została przyjęta. 

o) w sprawie: przyjęcia od Powiatu Żagańskiego zadań w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej w latach 2025-2027. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia od Powiatu Żagańskiego zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki 
publicznej w latach 2025-2027. 

Wyniki glosowania 
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA(20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Janusz Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jakub Witek 
Uchwała została przyjęta. 

p) zmieniająca uchwalę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim.(nr 2) 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim (nr 2). 

Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Tomasz Kwarciński, Mariusz 
Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, Krzysztof Omieljańczyk, 
Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr Węglik, Jakub Witek, Janusz 
Żarski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sebastian Kulesza 
Uchwała została przyjęta. 

r) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na 
lata 2024 - 2038. 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2024 
-2038. 

Wyniki glosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Krzysztof Blajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Uchwała została przyjęta. 

s) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. (nr 
2) 
Z powodu braku pytań Przewodnicząca Rady przeszła do głosowania. 

Glosowano w sprawie: 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. (m 2). 

Wyniki glosowania 
ZA: 21, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 
KrzysztofBlajer, Przemysław Bochenek, Andrzej Chodań, Krzysztof Dulski, Katarzyna Kara, 
Katarzyna Kazarnowicz, Małgorzata Klorek, Adriana Kowal, Sebastian Kulesza, Tomasz 
Kwarciński, Mariusz Linkiewicz, Piotr Łoś, Marta Nadrzycka-Soczek, Tomasz Nowak, 
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Krzysztof Omieljańczyk, Krzysztof Sieńko, Tomasz Szewczyk, Krzysztof Świerzko, Piotr 
Węglik, Jakub Witek, Janusz Żarski 
Uchwała została przyjęta. 

8. Wolne wnioski i informacje. 
Radna Małgorzata Klorek w nrnemu mieszkańców podziękowała Burmistrzowi 

Miasta za przekazanie po 3000 zł na szkoły i przedszkola. Dodatkowo poprosiła o 
przeznaczenie takiej samej kwoty na Wielkanoc. Następnie wspomniała, że do przedszkoli 
potrzebne są laptopy do tablic multimedialnych. 

Radny Piotr Łoś odniósł się do artykułu w gazecie regionalnej na temat diet radnych. 
Czy jest przygotowywany projekt uchwały w tej sprawie, gdyż zadeklarował złożenie 
wniosku o pozostawienie diet na obecnym poziomie. Ponadto we wpisach na portalach 
społecznościowych przeczytał, że diety mają być jeszcze obniżone. Radny podkreślił, że jeśli 
nie będą powzięte żadne kroki w powyższym temacie, to złoży wniosek o utrzymanie diet na 
dotychczasowym poziomie. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara poinformowała o pochyleniu się nad tematem 
w styczniu, a na obecny moment nie ma jeszcze stanowiska Klubu Drużyna Kowala. 
Wszelkie uzgodnienia będą omawiane z radnymi, w celu wypracowania wspólnego 
stanowiska. 

Dyrektor Żagańskiego Pałacu Kultury Karolina Gałązka poprosiła wszystkich radnych 
i osób uczestniczących w sesji o powstanie i uczczenie minutą lady Brigid McEwen, która 
współpracowała z ramienia miasta Duns w Szkocji z miastem Żagań i która była odznaczana 
wieloma orderami oraz tytułem Honorowego Ambasadora Miasta Żagań. 

Burmistrz Miasta Sławomir Kowal przypomniał, że miasto jest przed zmianą statutu 
miasta, dlatego też zostanie przedstawiona propozycja komisji statutowej. Równocześnie 
rozpoczną się prace nad dietami radnych. Bony przekazane na szkoły i przedszkola nie były 
przeznaczone na dzieci, tylko na obiekt, na zakup materiałów dydaktycznych na danej 
placówce oświatowej. Następnie poinformował o otrzymaniu przez placówki po 1000 zł na 
zakup sprzętu sportowego w sieci sklepów Decathlon. Burmistrz Miasta podkreślił, że 
zgodnie z obowiązującym prawem pracownikom Urzędu Miasta i jednostek miejskich należą 
się urlopy w lipcu jak i sierpniu i nie ma zamiaru naruszać praw pracowniczych. Następnie 
zaprosił na spotkanie Noworoczne do sali Kryształowej. 

Przewodnicząca Rady Katarzyna Kara złożyła życzenia z okazji nadchodzącego 
Nowego Roku 2025. Następnie poinformowała, że kolejne posiedzenie planowane jest na 28 
stycznia 2025 r. w Żagańskim Pałacu Kultury. 

Radny Piotr Łoś podziękował za poinformowanie o pracach nad zmianą statutu, 
pytając o powołanie komisji statutowej. Wyjaśniono, że komisja będzie powołana w styczniu. 

Radny Sebastian Kulesza podkreślił, że nie odbiera prawa do urlopu pracownikom, a 
zwołanie sesji nadzwyczajnej w lipcu bieżącego roku, świadczy o potrzebie takiej sesji. 

Radny Krzysztof Blajer w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej, złożył wszystkim 
zgromadzonym na sesji i mieszkańcom Żagania życzenia Noworoczne. 

Radny Krzysztof Dulski poinformował o możliwości złożenia życzeń noworocznych 
mieszkańcom za pomocą telewizji Żagań, 
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Radna Małgorzata Klorek odnosząc się do wcześniejszych słów Burmistrza 
poinformowała, że we wrześniu nie były zakupione materiały dydaktyczne. 

Naczelnik Wydziału Administracyjno-Prawnego Maciej Gęsigóra odniósł się do 
kwestii statutowej informując, że statut będzie procedowany na początku roku. Ponieważ 
obecny statut nie mówi o formie procedowania zaproponowano, aby kluby wyznaczyły 
przedstawiciela do komisji doraźnej statutowej. Jeśli radni mają inne propozycje prosi, aby w 
pierwszym tygodniu stycznia to zgłosić. 

Radny Krzysztof Sieńko poprosił członków komisji oświaty o zgłaszanie do połowy 
stycznia propozycji do planu pracy na 2025 r. Wszelkie propozycje należy złożyć do Biura 
Rady. 

Na koniec Burmistrz Miasta poinformował o Sylwestrze organizowanym przez 
Żagański Pałac Kultury, podczas którego zamiast fajerwerków będzie pokaz laserowy. 
Następnie życzył wszystkim dobrego Nowego Roku. 

9. Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Miasta Żagań zamknęła IX sesję Rady Miasta Żagań. 

Przygotował(a-;.:,-· .. ,.,,v ... s- 

Beata Dumin 
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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